
 

 

ΕΠΑΝΑΛΗΠΤΙΚΕΣ ΑΣΚΗΣΕΙΣ ΣΤΗ ΓΛΩΣΣΑ 
 

 

1)    Κλίνω τα ουσιαστικά: ο κήπος , η πέτρα , το χωριό. 
 

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

Ονομ.  ο κήπος  η πέτρα  το χωριό 

Γεν.  του κήπου  της πέτρας  του χωριού 

Αιτ.  τον κήπο  την πέτρα  το χωριό 

Κλητ.  κήπε  πέτρα  χωριό 

ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

Ονομ.  οι κήποι  οι πέτρες  τα χωριά 

Γεν.  των κήπων  των πετρών  των χωριών 

Αιτ.  τους κήπους  τις πέτρες  τα χωριά 

Κλητ.  κήποι  πέτρες  χωριά 

 
 

2) Τα παρακάτω ρήματα βρίσκονται σε χρόνο Ενεστώτα.  Συμπλήρωσε τον Αόριστο και τον 
Παρατατικό. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
3) Γράφω Κ για την κυριολεξία και Μ για τη μεταφορά: 
  
{   Μ   }  χρυσή καρδιά                                         γυάλινο ποτήρι    { Κ    } 
 
{   Κ   } ραγισμένος καθρέφτης                           φτερωτό άλογο    {  Μ   }   
 
{   Κ   } βαριά καρέκλα                                        πικρή   ξενιτιά      {  Μ   }    

 
 
 
 

ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ                         
 

ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ               ΑΟΡΙΣΤΟΣ 

δένω έδενα έδεσα 

παίζω έπαιζα έπαιξα 

μοιράζω  μοίραζα μοίρασα 

αγαπώ αγαπούσα αγάπησα 



 

4) Κλίνω το ρήμα τρέχω στους παρακάτω χρόνους: 
 

Ενεστώτας Παρατατικός Αόριστος Εξακολ. 
Μέλλοντας 

Στιγμιαίος 
Μέλλοντας 

-----------------------------      Ενικός Αριθμός    ---------------------------- 

τρέχω έτρεχα έτρεξα Θα τρέχω Θα τρέξω 

τρέχεις έτρεχες έτρεξες Θα τρέχεις Θα τρέξεις 

τρέχει έτρεχε έτρεξε Θα τρέχει Θα τρέξει 

-----------------------------  Πληθυντικός Αριθμός   ---------------------------- 

τρέχουμε τρέχαμε τρέξαμε Θα τρέχουμε Θα τρέξουμε 

τρέχετε τρέχατε τρέξατε Θα τρέχετε Θα τρέξετε 

τρέχουν έτρεχαν έτρεξαν Θα τρέχουν Θα τρέξουν 

 

 

5) Κλίνω το επίθετο όμορφος και στα τρία γένη: 

 
 

6) Συλλάβισε τις παρακάτω λέξεις: 
 
 θάλασσα                   θά-λασ-σα 
 
 καθρέφτης                κα-θρέ-φτης                           
 
 όμορφος                   ό-μορ-φος 
                                            
 άκρη                         ά-κρη 
                                                 
 άνθος                        άν-θος 
                            

  Αρσενικό  Θηλυκό   Ουδέτερο 

Ενικός αριθμός 

Ονομ.  ο όμορφος  η όμορφη  το όμορφο 
Γεν.  του όμορφου  της όμορφης  του όμορφου 
Αιτ.  τον όμορφο  την όμορφη  το όμορφο 

Κλητ.  όμορφε  όμορφη  όμορφο 
Πληθυντικός Αριθμός 

Ονομ.  οι όμορφοι  οι όμορφες  τα όμορφα 
Γεν.  των όμορφων  των όμορφων  των όμορφων 

Αιτ.  τους όμορφους  τις όμορφες  τα όμορφα 
Κλητ.  όμορφοι  όμορφες  όμορφα 



 

 

 

 Ενεστώτας: Τα ρήματα μας δείχνουν κάτι 

που γίνεται τώρα εξακολουθητικά π.χ. 

Τρέχω να προλάβω το σχολικό. Ή κάτι 

που επαναλαμβάνεται π.χ. Κάθε πρωί 
ξυπνώ στις έξι ακριβώς. 

 

Αόριστος: Τα ρήματα μας δείχνουν κάτι 

έγινε στο παρελθόν σε μια στιγμή και 

τέλειωσε π.χ. Ξύπνησα η ώρα έξι 

ακριβώς. 

 

Παρατατικός: Τα ρήματα μας 

δείχνουν τι γινόταν στο παρελθόν εξακολουθητικά  

π.χ. Χτες το απόγευμα διάβαζα. Ή τι γινόταν στο παρελθόν σε επανάληψη 

π.χ. Το καλοκαίρι ξυπνούσα στις 10 ακριβώς. 
 

 

1. Κλίνω το ρήμα γράφω.  

 

Ενεστώτας Παρατατικός Αόριστος 

Ενικός αριθμός 

Εγώ γράφω         έγραφα       έγραψα 

Εσύ                     γράφεις έγραφες έγραψες 

Αυτός –ή –ό         γράφει έγραφε έγραψε 

Πληθυντικός αριθμός 

Εμείς                    γράφουμε γράφαμε γράψαμε 

Εσείς                    γράφετε γράφατε γράψατε 

Αυτοί –ές –ά         γράφουν έγραφαν έγραψαν 

   

 

Ενεστώτας-Αόριστος-
Παρατατικός 



 

Συμπληρώνω το πιο κάτω κείμενο με το ρήμα   τρέχω , κάνοντας τις 

απαραίτητες αλλαγές. 

 

 Το καλοκαίρι έτρεχα κάθε απόγευμα ένα χιλιόμετρο. 

 Χθες το πρωί άργησα  να ξυπνήσω. Έτρεξα όσο πιο 

γρήγορα μπορούσα για να πάω στην ώρα μου στο σχολείο. 

 Κάθε μέρα τρέχω 10 φορές το γύρο του γηπέδου, για να 

κρατιέμαι σε φόρμα. 

 Η Νικολέττα είναι πολύ γρήγορη.  Τρέχει σαν τον άνεμο. 

 Την Κυριακή ο Μανώλης έβαλε τα δυνατά του κι  έτρεξε 

όσο πιο γρήγορα μπορούσε. 

 Όταν ήμασταν μικροί, ο Θωμάς δεν καθόταν ούτε για ένα λεπτό. 

 Έτρεχε για να πάει από το ένα μέρος στο άλλο. 
 

1. Συμπληρώνω τα κενά προσέχοντας την ορθογραφία των 
ρημάτων. 

 

Ενεστώτας Αόριστος Παρατατικός 

(στο παρόν) (στο παρελθόν (στο παρελθόν 
 σε μια στιγμή εξακολουθητικά) 

παίζω   έπαιξα    έπαιζα  

γράφω   έγραψα    έγραφα  

γελώ   γέλασα    γελούσα  

τραγουδώ   τραγούδησα    τραγουδούσα  

μαγειρεύω   μαγείρεψα    μαγείρευα  

ζωγραφίζω   ζωγράφισα    ζωγράφιζα  

σηκώνω   σήκωσα    σήκωνα  

κρυώνω   κρύωσα    κρύωνα  

ξεσκονίζω   ξεσκόνισα    ξεσκόνιζα  

μιλώ   μίλησα    μιλούσα  

ρωτώ   ρώτησα    ρωτούσα  

τρώω   έφαγα    έτρωγα  

 
 
 



 

Αν ξεκινήσεις από τη Δευτέρα είναι τελευταία. Μπορεί όμως να’ ναι και πρώτη κάπου 

κάπου. 

 

 

 

 

Κάποτε έχουν σχήμα αριθμού. Τα φυσάς και σβήνουν. 

 

Είμαι κοριτσάκι. Τ’ όνομά μου είναι γλυκό … σαν μέλι!!! 

 

Αυτή την παραγγέλλουμε από το ζαχαροπλαστείο σε όποιο σχήμα , σχέδιο και γεύση 

θέλουμε. 

 

Είναι πολύχρωμα, γεμάτα αέρα κι αν τα αφήσεις φεύγουν μακριά. 

 

Κυριακή 

κεράκια 

Μελίνα 

τούρτα 

μπαλόνια 


